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رئيس سيمافيلم:   

تلویزیون باید ۳۰ تا ۳۵ سریال در سال توليد كند

س�ریال هاي تلویزیوني را مي ت�وان مهم ترین بخش از 
ویترین رس�انه ملي قلمداد كرد كه جذابيت آن با تعداد 
مخاطب این رسانه در نسبتي معين قرار دارد. آنتن خالي 
از سریال هاي جذاب و باكيفيت چالشي است كه رسانه 
ملي دست كم در دو سال اخير با آن روبه رو بوده، اما رئيس 
سيمافيلم وعده آینده اي پربار را در سریال سازي مي دهد. 
رئيس مركز سيمافيلم در نشست بررسي عملكرد سيمافيلم با 
اشاره به سريال هاي در دست ساخت تلويزيون گفت: در گذشته 
رسالت سيمافيلم تنها توليد آثار الف ويژه و خاص بود كه هر 
كدام از اين سريال ها، هفت تا هشت سال انرژي سيمافيلم را 
مي گرفت. با گذر زمان قرار بر اين شد ساخت برخي سريال ها 
هم به سيمافيلم سپرده شود. در يك دهه گذشته سيمافيلم 
در كنار كار هاي الف ويژه، سريال هاي غيرالف ويژه نيز ساخته 
كه در پاسخ به نياز تلويزيون براي خالي نماندن آنتن بود. حالا 
اما براي اولين بار اين تصميم گرفته شده است كه تمام آثار در 
سيمافيلم تجميع و براي توليد تصميم گيري شود، به طوري كه 

ديگر گروه فيلم و سريال در شبكه ها نداريم. 
مهدي نقويان ادامه داد: آنتن ديگر از نظر كمي و كيفي خالي 
نخواهد بود. اقتباس آزادي از زندگي شهيد صدرزاده در حال 
توليد اس��ت. درباره دكتر بهاروند كه فعال حوزه سلول هاي 
بنيادي هستند هم سريال ساخته مي شود. از هفته بعد سريال 
ترور ش��هيد حاج قاسم س��ليماني پخش خواهد شد. از نظر 
آماري، ۱۸ سريال در حال ضبط و توليد است. يك سريال الف 
ويژه و سريال »حضرت موسي« نيز در حال توليد است. براي 
اولين بار در تلويزيون دو س��ريال الف ويژه در حال پيگيري 
است. سريال حضرت موسي و سريال سلمان فارسي هر دو در 

مراحل توليد و پيش توليد هستند. 
رئيس سازمان س��يمافيلم در خصوص تفاوت كيفي و كمي 
توليدات رسانه ملي و نمايش خانگي گفت: كميت توليدات 
پلتفرم ها به اندازه توليدات رس��انه ملي نيست. كل توليدات 

پلتفرم ها كنار يكديگر به اندازه توليدات يك سال رسانه ملي 
نيست. تلويزيون بايد در سال ۳۰ تا ۳۵ سريال توليد كند، اما 
پلتفرم ها يك سريال مي سازند و هر هفته تنها يك قسمت آن 
را پخش مي كنند كه تا سه ماه انتشار آن طول مي كشد. ما بايد 
در تلويزيون سريال باكيفيت بسازيم. در يك سال گذشته كه 
در سيمافيلم بودم، تنها نگاه و هدف ما اين بود كه كميت را به 

يك عدد نرمال برسانيم. 
رئيس سيمافيلم در رابطه با تحول در مجموعه تحت مديريت 
خود همچون ديگر ساختارهاي تلويزيون معتقد است: در دوران 
تحول، 6۰ تا 7۰ درصد از كار ها بايد به سمت توليدات دغدغه مند 
بروند. سيمافيلم نيز مانند ساير بخش هاي تلويزيون با يك تحول 
مواجه شد و اين تحول از منظر س��اختار و توليدات انجام شده 
است. وقتي ما از يك سيستم مشكلي پيدا می كنيم نشان از ضعف 

ساختار آن دارد. اين تحول ساختار نيز زمانبر است.  
وي در خصوص افزاي��ش كميت در توليد آثار نمايش��ي در 
سيمافيلم نيز گفته است: براي اولين بار اين اتفاق در حال رخ 
دادن است. قبلاً كه فيلم و سريال ها در شبكه ها توليد مي شد، 
خود شبكه ها در توليد و تنوع سريال ها نظردهي نمي كردند، 
بلكه در دوره هاي قبل يك شوراي عالي سريال ذيل رياست 
سازمان وجود داشت كه مديران شبكه در اين شورا سه نماينده 
داشتند. در هر نشست سر فيلمنامه ها بحث و تجميع صورت 

مي گرفت و پس از آن تصميم به ساخت گرفته مي شود.
نقويان در ادامه با ذكر س��ه مرحله در توليد آثار هنري اعلام 
كرد: امروز س��ه مرحله مهم توليد اثر هنري، يعني طراحي و 
توليد و پخش جدا شده است. اين باعث تقسيم كار مي شود 
و كيفيت توليدي ها افزايش پيدا مي كند. منظور از تحول در 
سيمافيلم اين جداسازي از نظر ساختار است كه اتفاق افتاده 
است. بنيادي ترين تحول تربيت نيروي انقلاب اسلامي است. 
وظيفه  ما در توليد استفاده از نيروي جوان است كه اين كار از 

سوي سيمافيلم در حال انجام است. 
رئيس سازمان سيمافيلم در اين نشس��ت در رابطه با مركز 
فيلمنامه نيز گفت: يكي از ايراد هاي اصلي در توليد سريال در 
سال هاي گذشته، بحث كامل نبودن فيلمنامه بود، اما يكي 
از شعار هاي تحول كه روي آن محكم ايستاده ايم، بحث اين 
است كه فيلمنامه بايد كامل نوشته شود و بعد به توليد برسد، 
تفاوتي ندارد كه اين فيلمنامه براي سيمافيلم باشد يا مركز 
فيلمنامه يا فردي خارج از اين س��ازمان. تأييد و تأكيد مقام 
معظم رهبري در ديدار آخر دكتر جبلي با ايشان اين بوده كه 

بدون فيلمنامه  كامل توليد شروع نشود. 

 استقبال فرانسوي ها 
از اجراي تعزیه حضرت عباس)ع( در پاریس

رایزن فرهنگي ایران در پاریس از استقبال غيرمنتظره شهروندان 
فرانسوي از اجراي تعزیه حضرت عباس )ع( در این كشور خبر داد. 
چندي پيش و همزمان با ايام شهادت حضرت فاطمه زهرا )س(، 
گروه موس��يقي »بوم و بر« با طراحي، آهنگس��ازي و كارگرداني 
 آريا عظيمي نژاد در س��الن اوديتوريوم پاريس با كنسرت- تعزيه 
»Le Protecteur« )به معناي حمايت كننده( راوي مجلس تعزيه 
»حضرت عباس عليه السلام« شد كه با استقبال خوب مخاطبان 
فرانسوي همراه بود، نيلوفر ش��ادمهري، رايزن فرهنگي ايران در 
پاريس درباره كم و كيف اجراي اين كنس��رت- تعزيه به تسنيم 
گفت: ابعاد اهميت رويدادي كه در فرانس��ه برگزار شد، متعدد و 
وسعت آن زياد است. براي اينكه صحبت به درازا نكشد، بسيار كوتاه 
يكي دو مورد را عرض مي كنم. فرانسه مركزي براي اجراي انواع 
برنامه هاي هنري باكيفيت محسوب مي شود و از سويي ديگر حاوي 
جمعيت قابل توجهي از مسلمانان است در حالي كه تقريباً هيچ 
برنامه هنري تراز اولي با هدف اين قشر از مخاطبان اجرا نمي شود. 

عدم اجراي برنامه هاي هنري حرفه اي خوش ساخت با محتواي 
ديني سبب شده جامعه مذكور الگويي براي ساخت و توليد چنين 
تغذيه هاي فكري نداشته باش��ند. در حالي كه م��ا در ايران پس 
از س��ال ها تلاش و آزمون و خطا و نيز به واس��طه مجموعه اي از 
تئوري هاي ايجاد شده توس��ط هنرمنداني كه خود، تجربه توليد 
اثر را نيز دارا بوده اند، ش��اهد نمونه هاي متكامل و متعددي از آن 
هستيم كه اگر چه براي ايرانيان امري عادي است، اما در اين نقطه 

جغرافيايي و در ميان اين اجتماع يك پديده محسوب مي شود. 
شادمهري در ادامه عنوان كرد: اين اقدام علاوه بر تأمين خوراك 
فرهنگي و نشر فرهنگ ايراني، به نوعي سياستگذاري براي توليد 
آثار اين چنيني در فرانسه نيز محسوب مي ش��وند كه به خودي 
خود بسيار ارزش��مند اس��ت و من نام آن را »صدور الگوي توليد 
اثر فرهنگي« مي گذارم. لازم به ذكر است مخاطب ما تمام افراد و 
خانواده هايي بوده اند كه تمايل به ديدن برنامه هنري باكيفيت سالم 
داشته اند، اعم از مسلمان و غيرمسلمان، زيرا بسياري از خانواده ها 
كه تمايل دارند بتوانند به همراه فرزندانشان برنامه سالم و به دور 
از صحنه ها، حركات و مفاهيم ناهنجار ببينند، نيز با مشكل مواجه 
هستند. در رويداد برگزار ش��ده نيز بسياري از حاضران مسلمان 

نبودند، اما بازخوردهايي بسيار عالي از برنامه به ما دادند.  
وي درباره ديدگاه مخاطبان پس از اجراي اين كنس��رت- تعزيه 
توضيح داد: از همان ميانه هاي اجراي برنامه كه صداي گريه حضار 
به گوش مي رسيد تا تشويق هايي كه پس از اتمام نمايش در ميان 
اشك هايي كه بر زمين مي ريخت، قطع نمي شد و اينها حاكي از 

ميزان رضايت حاضران بود.

»ره نامه« مجموعه اي براي نظر و عمل

    نمایش

     تلویزیون
   مصطفي شاه كرمي

رئيس نه�اد نمایندگي مقام معظ�م رهبري 
در دانش�گاه ها در آیين رونمای�ي مجموعه 
۴۰جلدي »ره نامه« گفت: این مجموعه پالایش 
و آماده كردن موضوعي افكار و بيانات رهبري 
در طيف هاي مختلف براي اس�تفاده جوانان 
است. ان ش�اءالله بتوانيم این افكار ارزشمند 
را كه مایه خودس�ازي و تمدن س�ازي است، 
به جامع�ه و به وی�ژه جوانان منتق�ل كنيم. 
مراسم رونمايي از مجموعه ۴۰ جلدي »ره نامه« 
تازه ترين آثار انتشارات انقلاب اسلامي وابسته به 
دفتر حفظ و نشر آثار حضرت آيت الله خامنه اي 
با همكاري نهاد نمايندگي مقام معظم رهبري 
در دانشگاه ها كه توسط جمعي از پژوهشگران 
نگارش شده است و به صورت موضوعي به بيانات 
حضرت آيت الله العظمي خامنه اي مي پردازد، روز 
گذشته در سالن علامه اميني كتابخانه مركزي 
دانشگاه تهران همزمان با س��اير دانشگاه هاي 

كشور برگزار شد. 
در ابتداي اين مراس��م حجت الاس��لام مصطفي 
رستمي، رئيس نهاد نمايندگي مقام معظم رهبري 
در دانشگاه ها با اش��اره به اينكه جوانان و جامعه 
متفكر با سخنان رهبري ارتباط مي گيرند، عنوان 
كرد: مجموعه ۴۰جل��دي پالايش و آماده كردن 
موضوعي اف��كار و بيانات رهب��ري در طيف هاي 
مختلف براي اس��تفاده جوانان است. تلاش شده 
جوانان بتوانند با اين كتاب ارتباط بگيرند. امروز 
در دانشگاه هاي ديگر برنامه رونمايي اين كتاب را 
دارند. ان شاءالله بتوانيم اين افكار ارزشمند را كه 
مايه خودسازي و تمدن سازي است، به جامعه و به 

ويژه جوانان منتقل كنيم. 
رستمي خاطر نش��ان كرد: مجموعه مطالبه اي 
كه رهبر انقلاب از جوانان در گام دوم داشتند، 
با خواندن اين كتاب محقق مي شود. اين كتاب 
سبب آشنايي بيشتر جامعه به ويژه جوانان ما با 

اين ذخاير ارزشمند خواهد شد. 
   مجموعه اي براي نظر و عمل

در ادامه اين آيين، محمد اسحاقي، معاون پژوهش 
و آموزش مؤسس��ه پژوهش��ي فرهنگي انقلاب 
اسلامي نيز گفت: ره نامه مجموعه اي براي نظر 
و عمل است. آثاري كه برگرفته از انديشه و فكر 
شخصيتي است كه تجربه زيسته با قرآن كريم 
داشته و بيانات ايشان مستندات قرآني دارند و 
هدايت قرآني در سخنان شان به چشم مي آيد. 
مبناي قرآني سخنان ايش��ان راه ميانبري است 

براي كساني كه مي خواهند با سيره اهل بيت)ع( 
و زندگي قرآني آشنا شوند. مخاطب اين مجموعه 

همه اقشار به خصوص جوانان هستند. 
معاون پژوهش و آموزش مؤسس��ه پژوهش��ي 
فرهنگي انقلاب اسلامي ادامه داد: دومين ويژگي 
توجه به نيازها و مسائل و چالش هاي اجتماعي 
و سياسي  اس��ت كه مي تواند راهكارهايي براي 
بخش ها و چالش هاي مختلف باشد. در بخشي 
از اين مجموعه مسائل زيرساختي مثل ايمان، 
توحي��د، هستي شناس��ي، معرفت شناس��ي و 
جهان شناسي بيان مي شود. سپس مواردي در 
موضوعات فرهنگي، سياسي و اجتماعي در سطح 
ملي و منطقه اي و جهان اسلام به صورت نظام مند 

در همه ۴۰ جلد وجود دارد. 
اسحاقي اضافه كرد: اين گام اول است و مبناي 
سياست گذاري دارد. تك نگاشت نيست و يك 
مجموعه فكري منسجم محسوب مي شود. اين 
آثار براي تدوين و طراحي دوره هاي آموزش��ي 
هم بسيار مفيد است و شروع حركت همه جانبه 
انديشه ها و افكاري است كه بنياد قرآني دارند تا 

بتوانند به صحنه بيايند. 
   انقلاب حركتی فرهنگ پایه 

در بخش پاياني اين مراس��م محمدباقر قاليباف، 
رئيس مجلس ش��وراي اس��لامي نيز در رابطه با 
رونمايي از مجموعه »ره نام��ه« گفت: ما مديران 
اجرايي وقتي مي خواهيم به پيش��رفت فرهنگ 
كمك كنيم، به دنبال چس��باندن يك پيوس��ت 
فرهنگي به كارهايمان هس��تيم و فرهنگ براي 
ما يك حركت الصاقي اس��ت. در حال��ي كه بايد 
باور داش��ته باش��يم هر حركت ما در حوزه هاي 
سياسي، اجتماعي و اقتصادي محيط زيست  بايد 
فرهنگ پايه باشد. اين ضعف وجود دارد و بايد آن را 
برطرف كرد. انقلاب اسلامي خود پديده و حركت 

عظيمي است كه به ما نشان مي دهد هر حركتي 
مبتني بر فرهنگ و باورهاي ديني باشد، چه اتفاقي 
را در ابعاد مادي و معنوي مي تواند رقم بزند.  وقتي 
ما ايمان داشته باشيم به اسلام و تعاريفي كه از ايمان 
و مؤمن در قرآن كريم ش��ده و آن تعاريف را مبنا 
قرار دهيم و حركت كنيم، مي توانيم به موفقيت و 
پيروزي برسيم. بدون شك انقلاب اسلامي مبتني 

بر يك شبكه معنايي تحقق پيدا كرد.  
   رسالت ما توجه به توانمندي هاست

رئيس مجلس اضافه كرد: اگر امام خميني)ره(، 
شاگردان ايشان، شهيد بهشتي و شهيد مطهري 
نبودند و امروز كس��ي مثل مقام معظم رهبري 
نبود اين اتفاقات رخ نم��ي داد. افرادي كه پيش 
از به وجود آمدن نظام اسلامي براي ايجاد شبكه 
معنايي عمومي ت��لاش مي كردند و با مردم هم 
صحبت مي شوند. بحث هاي امام و حضرت آقا 
را در دهه ۵۰ شمسي مطالعه كنيد كه چگونه 
ادبيات سازي رخ مي دهد و جوانان در اين مسير 
حركت مي كنند و اين موض��وع تبديل به يك 
جريان اجتماعي عمومي مي ش��ود، آن هم در 
جامعه اي ك��ه از فرهنگ س��بك زندگي غربي 
تقليد مي كرد. جمهوري اسلامي امروز مديون 
همين حركت اجتماعي فرهنگ پايه است كه از 
آن دوران شكل گرفته و امروز آثارش در مقياس 

ملي، منطقه اي و جهاني قابل مشاهده است.  
وي ادامه داد: مقام معظم رهبري در سخنراني هاي 
مختلف در خصوص فرهنگ پايه صحبت كردند و 
ما بايد با خوانش اين سخنان بدانيم وظيفه مان 
چيست، وظيفه اي كه اغلب ما از آن غفلت كرديم. 
حضرت آقا اخيراً فرمودن��د هنوز حرف هاي من 
همان حرف هاي ۵۰ س��ال پيش اس��ت و بايد 
درهم تنيدگ��ي در جامعه ايجاد ش��ود. از منظر 
ديگر بايد رابطه امام جامعه و امت بسيار محكم 
و مستحكم باشد و تكليف اين جريان خدايي با 
جبهه شيطاني مشخص شود. بدون شك امروز 
مهم ترين و اصلي ترين مرجع براي معنا بخشي 
در مورد پديده هاي جديدي كه براي ما به وجود 
مي آيد، رهبر و امام جامعه است. كسي كه امروز 
ما بايد وظيف��ه خودمان را به درس��تي در قبال 
ايش��ان انجام دهيم كه اگر ما نكنيم دشمن در 
مسير برعكس اين حركت را انجام مي دهد و ذهن 

جوانان ما را منحرف مي كند. 
قاليباف در ادامه خاطر نش��ان ك��رد: ما نيازمند 
تحول هستيم و اين نگاه است كه مي تواند ما را در 
حل مشكلات مادي و مديريتي كمك كند. من از 
دانشگاهيان عزيز خواهش مي كنم به بيانيه گام 
دوم حضرت آقا عنايت داشته باشند. حضرت آقا در 
خصوص اين بيانيه در جمع دانشجويان به چهار 
نكته اشاره كردند، يكي به عظمت انقلاب اسلامي، 
يكي به عظم��ت راهي كه ط��ي كرديم، يكي به 
عظمت چشم اندازي كه بايد به آن برسيم و چهارم 
عظمت نقش نيروهاي مؤم��ن و انقلابي. اين بار 
س��نگين بر دوش ماس��ت. اين حركت هم بايد 
درست و عقلاني باشد و چهار عنصر درخصوص 
عظمت جايگاه نيروهاي جوان و مؤمن فرمودند. 
يك ش��ناخت دقيق صحنه، يعن��ي فرصت ها و 
تهديدها، دوستان و دش��منان را بشناسيم. دو 
جهت گيري مشخص داش��ته باشيم، سه اينكه 
اميدبخش باشد و چهار اينكه راهكار عملي براي 

ورود جوانان به عرصه مديريت داشته باشد.

رستمی: مجموعه مطالبه اي  
كه رهبر انقلاب از جوانان در 
گام دوم داشتند، با خواندن 
اين كتاب محقق مي ش��ود. 
اي��ن كتاب س��بب آش��نايي 
بيشتر جامعه با اين ذخاير 
ارزش��مند خواه��د ش��د

    نگاه

امام رضا عليه السلام:
دو گ�رگ درن�ده در گل�ه 
ان�دازه  ب�ه  بي چوپ�ان 
ریاست طلبي در دین یك 

مسلمان زیانبار نيست. 
اص�ول كاف�ي، جل�د۲، 

صفحه۲۹۷

سازمان سينمایی برای كيفيت فيلم ها هم نسخه ای دارد؟
بهتر بود مدیران سينمایي بيشتر از اینكه بخواهند با ترفند هاي مختلف و ایجاد طرح تخفيف مردم را به سينما بكشانند تمركز روي كيفيت فيلم ها داشتند

    افشين عليار
فروش فيلم ها صرفاً علت رضایت مخاطب نمي تواند 
باشد، اینكه هر سال بهاي بليت سينما افزایش مي یابد، 
فقط باعث مي ش�ود ميزان فروش به لح�اظ ریالي 
افزایش داشته باشد، در حالي كه اساساً ميزان رضایت 
از یك محصول فرهنگي، باید تعداد مخاطب باشد .
به نظر می رس��د  به دليل گراني بليت س��ينما قش��ر 
متوسط جامعه كه بيشتر به فيلم ديدن فيلم در سالن 
س��ينما علاقه داش��تند، ديگر نتوانند6۰ هزار تومان 
پرداخت كنند، حالا معاونت سينمايي تصميم بر اين 
گرفته كه علاوه بر سه ش��نبه ها از هفته آينده ۱۱ دي 
دوشنبه ها هم بليت سينماها به طور آزمايشي نيم بها 
ش��ود تا بازخورد آن مورد تحليل قرار بگيرد، در نظر 
داشته باشيم كه اين طرح مي تواند بازخورد خوبي ميان 
جوانان و دانشجويان داشته باشد، اما دو روز متوالي در 
ميان هفته نيم بها بودن بليت باعث مي شود خانواده ها 
نتوانند از اين طرح اس��تقبال كنند، چراكه بهتر بود 
پنج ش��نبه ها يا جمعه ها كه خانواده ها بيشتر ميل به 

رفتن به سينماها دارند، اين طرح اجرا مي شد.
 طرح نيم بهاي دو روزه سينماها براي اين كليد خورده 
كه به تعداد مخاطبان سينما افزوده شود و اين مسئله 
خيلي هم خوب است و نكات ويژه فرهنگي هم در آن 
احساس مي شود، اما چرا اين روز دوشنبه انتخاب شد؟ 
به طور مثال مي ش��د فقط يك روز در هفته و آن هم 

جمعه ها بليت سينماها نيم بها باشد، آن وقت احتمالاً 
تأثير افزايش مخاطب بيشتر قابل لمس بود، چرا حضور 
خانواده ها در س��الن هاي س��ينما به دلي��ل ژانرهاي 
متعدد از قبيل كم��دي، درام و ك��ودك و نوجوان در 
روز جمعه مي تواند تأثيرگذارتر باش��د. از طرفي بايد 
اين مس��ئله را آسيب شناس��ي كنيم كه چرا شوراي 
صنفي نمايش و انجمن س��ينماداران هر سال جلوتر 
از نرخ تورم، ن��رخ بليت را افزاي��ش مي دهد. افزايش 
۴۰ هزار توماني بليت سينما در سال ۱۴۰2 فقط آمار 

فروش ريالي بعضي از فيلم ها را تغيير داد و گر نه تعداد 
مخاطبين نسبت به س��ال گذشته تفاوت محسوسي 
نكرده اس��ت. بهتر بود معاونت س��ينمايي با افزايش 
۴۰هزار توماني بليت در سال جاري موافقت نمي كرد تا 
مردم سينما دوست فيلم ها را در سالن سينما ببينند، 
گراني بليت باعث ش��ده تعداد انبوه��ي از مردم ديگر 
سينما نروند و منتظر باش��ند تا آن فيلم اكران آنلاين 
شود؛ از س��وي ديگر،  اي كاش معاونت سينمايي در 
راس��تاي ايجاد اين طرح نگاهي هم ب��ه نوع چيدمان 

سانس س��ينماها داش��ت، چراكه در بيشتر سينماها 
فيلم هاي كمدي اولويت دارند و فيلم هاي درام اساساً 
سانس مناسبي براي نمايش ندارند. اين در حالي است 
كه فيلم هاي كمدي كه چندين ماه اكران هس��تند، 
همچنان در يك پرديس بالاي 2۰ س��انس را دارند، 
اما فيلم درامي مانند »جن��گل پرتقال« يا »چرا گريه 
نمي كني« در سانس هاي محدود اكران مي شوند كه 
آن هم به اين دليل است كه ساعت نمايش نامناسبي 

دارند و لغو نمايش مي شوند. 
اين برخورد سليقه اي نه تنها توهين به شعور مخاطب 
اس��ت، بلكه باعث مي ش��ود آن دس��ته از كساني كه 
خواستار فيلم درام يا جدي هستند با سينما رفتن قهر 
كنند، نكته مهم و حائز اهميت اين است كه كيفيت آثار 
سينمايي اكران شده آنقدر پايين است كه حتي بعيد 
است با نيم بها شدن قيمت بليت طيف قابل توجهي از 
جامعه حاضر باشند به سينما بروند. بهتر بود مديران 
سينمايي بيشتر از اينكه بخواهند با ترفند هاي مختلف 
و ايجاد طرح تخفيف مردم را به سينما بكشانند تمركز 
روي كيفيت فيلم ها داشتند. در سال جاري فيلم هايي 
اكران شدند و فروش چند ميلياردي داشتند كه اساساً 
فرسنگ ها از هنر و سينما دور بودند. اين را بدانيم كه 
مردم ايران سينما و فيلم ديدن دسته جمعي را دوست 
دارند، اما هر محصول فرهنگي بايد بهاي مناس��ب و 

منطبق با درآمد عادلانه يك فرد داشته باشد.

 دورهمي نوجوانان 
با »قهرمانت تو كدوم كتابه؟!«

دورهم�ي نوجوان�ان كتابخ�وان ش�هر ته�ران ب�ا عنوان 
»قهرمان�ت تو ك�دوم كتاب�ه؟!« همزم�ان با ایام ش�هادت 
س�ردار حاج قاس�م س�ليماني و با هدف مرور داستان هاي 
قهرمان�ان ایران�ي در مراك�ز منتخ�ب برگ�زار مي ش�ود. 
به گزارش جوان از سازمان فرهنگي هنري ش��هرداري تهران، در 
دورهمي نوجوانان كتابخوان كه با برنامه ريزي، اجرا و حضور اعضاي 
»باشگاه نوجوانان فعال حوزه كتاب و كتابخواني« از ششم تا سيزدهم 
دي ماه برگزار مي شود، نوجوانان به بررسي داستان  قهرمانان ايراني و 
فداكاري هاي آنها در دوره هاي مختلف تاريخي و خصوصاً در دوران 
معاصر مي پردازند.  در اين نشست ها به موضوع قهرمانان اساطيري 
ايران باستان تا دوره معاصر و انقلاب اسلامي و به ويژه شخصيت حاج 

قاسم سليماني به عنوان قهرمان ايراني پرداخته مي شود. 
علاقه مندان براي ش��ركت در اين نشس��ت ها يا اطلاع از شرايط 
عضويت در »باش��گاه نوجوانان« مي توانند به فرهنگسراي محل 
سكونت خود مراجعه كنند يا براي كسب اطلاعات بيشتر به درگاه 

رسمي سازمان فرهنگي هنري مراجعه كنند. 
-----------------------------------------------------

 انتشار نماهنگ »رجز خون«
با صداي غلامرضا صنعتگر

مرك�ز موس�يقي ح�وزه هن�ري در تازه تری�ن فعالي�ت 
موس�يقایي خود نماهن�گ »رجز خ�ون« را ب�ا خوانندگي 
غلامرض�ا صنعتگ�ر پي�ش روي مخاطب�ان ق�رار داد. 
»رجز خون« عنوان يكي از تازه ترين محصولات منتش��ر ش��ده 
توسط مركز موسيقي حوزه هنري است كه طي روزهاي اخير به 
خوانندگي غلامرضا صنعتگر منتشر شده است.  در اين نماهنگ 
فائزه امجديان شاعر، شروين معيني آهنگساز و غلامرضا صنعتگر 
به عنوان خوانن��ده حضور دارن��د.  غلامرضا صنعتگ��ر از جمله 
هنرمندان فعال حوزه موس��يقي پاپ اس��ت كه طي سال هاي 
گذشته همكاري هاي متعددي با مركز موسيقي حوزه هنري در 

توليد آلبوم و تك آهنگ هاي مختلف داشته است. 
-----------------------------------------------------

 »من علي حاتمي هستم؛ شاعر سينما« 
در كتابفروشي ها

كتاب »من علي حاتمي هستم؛ شاعر سينما«، نوشته پرویز 
اميني توسط انتش�ارات كانون پرورش فكري منتشر شد. 
كتاب »من علي حاتمي هستم؛ شاعر سينما«، نوشته پرويز اميني 
توسط انتشارات كانون پرورش فكري منتشر و راهي بازار نشر شده 
است. همچنين تصويرگري اين كتاب را مهدي آقاجاني برعهده 
داشته اس��ت و در ميان يكي از آثار مجموعه »كودكي نامداران« 
)نامداران يكصد سال اخير ايران( قرار دارد كه براي گروه سني نونگاه 

)بالاي ۱2 سال( مناسب است. 
در پشت جلد كتاب هاي مجموعه »كودكي نامداران« آمده است: 
»هر كودك ايراني از نامداران آينده ايران است. هر كودك ايراني 
پرچمدار هويت ملي ايران است. هر كودك ايراني اعتماد به نفس 
ملي ايران است و كودكي نامداران، آينده درخشان كودكان ايران 
است.« كتاب »من علي حاتمي هستم؛ شاعر سينما« به خاطره هايي 

از دوران كودكي علي حاتمي، كارگردان نامدار ايراني مي پردازد. 
مجموعه نامداران در قالب ۱۰ عنوان كتاب به ش��يوه اول شخص 
و از زبان ش��خصيت اصلي به كودكي چهره هاي نامدار ايراني در 
حوزه هاي مختلف مي پردازد. اين  كتاب با 2۴ صفحه، ش��مارگان 

2هزار و ۵۰۰ نسخه و قيمت ۱۵ هزار تومان منتشر شده است. 
-----------------------------------------------------

 پرده آخر مستند »سال هاي سرخ«
 روي آنتن شبكه افق

آخرین قسمت از مجموعه مستند »سال هاي سرخ« به كارگرداني 
ميلاد محمدي كه با نگاهي به سال هاي پرآشوب ابتداي دهه ۶۰ 
تهيه شده اس�ت، امشب از شبكه افق س�يما پخش مي شود. 
به گزارش جوان به نقل از روابط عمومي صداوسيما، آخرين قسمت 
از مجموعه مستند »سال هاي سرخ« كه در پنج قسمت ۴۵ دقيقه اي 
به بررسي پنج واقعه  تروريستي در ابعاد وس��يع در ابتداي دهه  6۰ 
مي پردازد، ساعت 22 از شبكه افق سيما روي آنتن مي رود. اين پنج 
بمب گذاري در معابر عمومي و با تلفات بالاي مردم عادي و غيرنظامي 
انجام شده و به ترتيب توالي زماني و قسمت هاي مستند بمب گذاري 
ميدان عش��رت آباد تهران در اس��فند ماه 6۰، بمب گذاري خيابان 
خيام در شهريور ماه 6۱، بمب گذاري ميدان توپخانه در مهرماه 6۱، 
بمب گذاري ميدان راه آهن در شهريور ماه 6۳ و بمب گذاري خيابان 
ناصرخسرو در ارديبهشت ماه 6۴ را شامل مي شود.  در اين مجموعه 
علاوه بر واكاوي شرايط اجتماعي و سياس��ي آن زمان و زمينه ها 
و انگيزه هاي اين اقدامات، به طور جزئي و دقي��ق به اصل واقعه و 
چگونگي آن پرداخته مي شود. مصاحبه با شاهدان عيني و همچنين 
مسئولان وقت به همراه گفت وگوهايي با خبرنگاراني كه حوادث را 
ثبت و ضبط كرده اند، محور روايت »سال هاي سرخ« است.  مستند 
»سال هاي سرخ« امشب ساعت 22 از شبكه افق پخش مي شود و 

تكرارش هم روز بعد ساعت ۳:۳۰ بامداد و ۱۴:۳۰ خواهد بود.

    دیده بان

مجموعه ۴۰ جلدي پژوهش موضوعي بيانات رهبر انقلاب در دانشگاه تهران رونمایي شد
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